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صفحه 2

نابسامانی شهرک های جدید »گره ای« 
که با وعده باز نمی شود

سیستم حمل و نقل در کلان شهرهای 
ایران بیمار است 

واحد درمان سکته حاد مغزی
در زنجان راه اندازی شده است

فراخوان سومین جشنواره ملی 
شکوه شکیبایی منتشر شد

مجوز انشعابات فاضلاب منوط به 
بدهی های ساختمانی نخواهد بود

عضو هیئت علمی دانشگاه زنجان:

خاک زنجان تا مرکز شهر 
آلوده به فلزات سنگین است

اهدای سکه طلا 
به دبستان چریکلو

اداره  عمومی  روابط  گزارش  به 
افشار  منطقه  پرورش  و  آموزش 
نصیری  کریم   ، آبان   9 یکشنبه   ،
برق  اداره  سرپرست  مقدم 
همراهی  با  خدابنده  شهرستان 
در  اداره  آن  کارکنان  از  هیئتی 

ترکیب مسئولین اداره آموزش و پرورش منطقه افشار در دبستان بهشتی 
روستای چریکلو در منطقه افشار حضور یافت و هدیه خود را تقدیم 
بیت اله احمدی نژاد رئیس اداره آموزش و پرورش منطقه افشار نمود 
رفع  به  را کمک  اقدام خداپسندانه خود  این  از  مقدم هدف  نصیری   .
قسمتی از مسائل و مشکلات این آموزشگاه دانست و در گفتگو با دانش 
آموزان این مدرسه ، آنان را چشم و چراغ خانواده ها و آینده سازان 
این مملکت عنوان کرد و اظهار امیدواری نمود با تلاش و کوشش و 
غلبه بر موانع و مشکلات و با یادگیری علم و دانش در سایه اخلاق و 
مهرورزی ، آینده ای پر امید را برای کشور خود رقم بزنند . احمدی 
به  گویی  خیرمقدم  با  نیز  افشار  پرورش  و  آموزش  اداره  رئیس  نژاد 
تلاش  از  تقدیر  با  و  نمود  قدردانی  ایشان  ارزنده  هدیه  از   ، میهمانان 
های شبانه روزی نیروهای ادارات برق شهرستان و منطقه در برطرف 
نمودن مشکلات مدارس در حوزه برق و روشنایی و ایجاد انشعابات 
جدید ، اظهار امیدواری کرد با تعامل و همفکری و همکاری عمومی در 
مجموعه مردم و دولت ، مسائل و مشکلات مختلف در زمینه مدارس 

حل و فصل گردد .  



اخبار
سال نهم

شماره 120
شنبه 15 آبان 1395

اخبار 2
omidezanjan@gmail.com

به  اشاره  با  زنجان  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو   
خاک  گفت:  روی  تخصصی  شهرک  آلایندگی های 

زنجان تا مرکز شهر آلوده به فلزات سنگین است. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم از زنجان، در 6 کیلومتری 
جنوب غربی شهر زنجان، درست جایی دور از چشم 
روی  صنعت  تخصصی  شهرک  سوی  آن  و  مردم 
میلیون   3 از  بیش  می شود،  دیده  رنگارنگی  تپه های 
و  زنجان  استان  تهدید  بزرگترین  روی  پسماند  تن 

استان های همجوار لقب گرفته  است.
به  پسماندهایش  و  شهرک  این  تهدیدات  مورد  در 
علمی  نتایج  با  تا  رفتیم  زنجان  دانشگاه  اساتید  سراغ 
مخاطرات زیست محیطی شهرک تخصصی روی در 6 

کیلومتری زنجان بیشتر آشنا شویم.
عباسعلی زمانی عضو هیئت علمی دانشگاه زنجان و 
استادیار شیمی تجزیه گروه محیط زیست این دانشگاه 
یکی از اساتیدی است که تحقیقاتی در مورد آلایندگی 
زیر  در  که  داشته  زنجان  روی  تخصصی  شهرک 
گفت وگوی تسنیم با این استاد دانشگاه را می خوانید: 

تسنیم: در 6 کیلومتری جنوب غربی زنجان شهرک 
بزرگترین  هم اکنون  که  می بینیم  را  روی  صنعتی 
است  گرفته  لقب  زنجان  مردم  سلامتی  تهدید 

ایرادات بزرگ این شهرک از دید شما چیست؟
زمانی: شهرک روی نباید تا این حد نزدیک شهر باشد، 
و  نیست  آب  که  شده  مستقر  جایی  در  شهرک  این 
آبش از زنجان رود می  آید، اعتقادم این است جایی که 
آب ندارد نباید شهرک صنعتی مستقر کرد. انتقال آب 
این است که  زنجانرود به واحدهای تولید روی مثل 
ما سفره آب های زیرزمینی را خالی می کنیم تا شهرک 

را بچرخانیم.
 90 و   80 فاصله  یک  از  که  است  این  دوم  ایراد 
کیلومتری سوخت مصرف می شود و خاک زیادی به 
که  بود  این  درست  کار  می کند  پیدا  انتقال  مکان  این 
همان جا مواد را گرفته و خاک باقی مانده را در همان 
جا نگه می داشتند، ایراد خیلی بزرگتر این است که ما 
خیلی راحت با بیشترین انرژی خاک را به روی تبدیل 
و صادر می کنیم، سئوال اینجاست که چرا ما در زنجان 
تولید ظروف  کارخانه  کارخانه چند  این همه  به جای 
نداریم و چرا در زمینه های دیگر این صنعت فعالیت 
کنیم؟  بیشتر  برای زنجان  را  افزوده  ارزش  تا  نکردیم 
ما صنعت بسیار آلاینده را در زنجان مستقر کردیم و 
گسترش می دهیم از طرفی سودش را آنهایی استفاده 

می کنند که ما به آن ها روی صادر می کنیم.
مسلما  می گرفت  شکل  شهرک  این  که  زمانی 
می توانستند کنار معدن آن را مستقر کنند و با سیستم 
ریل هوایی خاک را تا یک مکانی بیاورد و در همان جا 
کار انجام شود، نیاز است توجه کنیم که چقدر برای 
ریل هوایی هزینه شد، نمی دانم زنجان چرا این اشتباه 

را کرد و این اتفاق افتاد.
تسنیم: دپوی بیش از 3 میلیون پسماند روی نگرانی ها 
گفته  اینکه  داده  افزایش  شهرک  این  مورد  در  را 
می شود فعالیت این شهرک و دپوی پسماندهایش را 
بزرگترین تهدید برای استان زنجان و حتی استانهای 
نتایج  مناسبی است؟  تعبیر  همجوار معرفی می کنند 

علمی شما چه چیزی را نشان می دهد؟
زمانی: کسی حق دپو کردن پسماندها را به هیچ وجه 
ندارد در شرایطی که هیچ گونه بسترسازی نیز برای زیر 
و روی آن انجام نشده تا به زمین و هوا آسیب نرسد 
از این نظر به طور یقین این پسماندها بزرگ ترین  و 

تهدید برای محیط زیست زنجان هستند.
نشان  که  است  کامل  کیلومتری  پنج  تا  ما  تحقیقات 
می دهد آلودگی های خاک تا مرکز شهر دیده می شود 

در شرایطی که ده ها شهرک مسکونی جدید در شهر شکل 
گرفته و هر یک تعاونی های بی شماری را با بلاتکلیفی های 
فراوان در خود جای داده اند، تلاش برای ساماندهی آن ها 
فقط در وعده ها خلاصه شده است نه تنها تعاونی های 
مسکن بلاتکلیف شهر با نیمه تمام ماندن موجب آشَفتگی 
از  بلکه موجبات برخوردار نشدن  اند  بصری شهر شده 
خدمات شهری را برای ساکنان شهرک های جدید در پی 
دارند. از غرب تا شرق شهر، از شهرآرا تا شهرک غرب از 
کوی ثمین تا پونک و گلشهر همگی به عنوان شهرک های 
جدید الاحداث و دارای جمعیت بالا همچنان چشم به راه  

خدماتی هستند که سهم آن ها از شهروندی است.
تعاونی هایی که هر یک نام یک صنف را یدک می کشند گاه 
عمری بیش از یک دهه دارند و نیست عزم راسخ و دست 
مهری که آن ها را از ضعف مدیریت  و مشکلات در برخی 

امور مالی برهاند.
ساکنان خواهان ارتقا سطح کمی و کیفی خدمات شهری 
هستند ، مدیران شهری خواستار نقش آفرینی جدی تر 
تعاونی ها و تحقق تعهدات آنان برای تحویل شهرک و هیئت 

مدیره تعاونی ها داد بی پولی سر می دهند.
رییس سابق شورای اسلامی شهر زنجان در این خصوص 
یکی از مشکلات اصلی شهر را تکمیل نشدن فرآیند تحویل 
گیری شهرک های جدید برشمرد و گفت: برای شهرک های 
اقماری بسیاری  پروانه ساخت صادر شده ، ساخت و ساز 
صورت گرفته و با وجود سکنی گزیدن مردم نواقص بسیاری 
دارند.  سعید امیدی در گفتگو با خبرنگار مهر، انجام نشدن 
محوطه سازی، نبود فضای سبز، آسفالت ریزی نشدن و تامین 
نشدن سرانه های فرهنگی، آموزشی و... را از جمله مشکلات 

موجود در شهرک های جدید دانست.
تعاونی ها مکلفند زیر ساخت ها را تامین و پروژه تکمیل 

شده را تحویل دهند
وی تصریح کرد: تعاونی ها مکلفند زیر ساخت ها را تامین 
کرده و پروژه تکمیل شده را تحویل دهند تا شهرداری 
اقدامات نگهداری و ارایه خدمات شهری را آغاز کند اما 
متاسفانه ارده ای برای رفع کاستی ها نیست چرا که تعاونی ها 
مدعی اند توان مالی ندارند و شهرداری هم نمی تواند پروژه 

نیمه تمام را تحویل بگیرد.
این عضو شورای اسلامی شهر زنجان با تاکید بر ضرورت 
تعیین تکلیف شهرک های جدید در عمر باقی مانده شورای 
چهارم گفت: شهرداری باید طبق قانون وارد عمل شده، با 
تعامل و توافق منطقی یا پرداخت تسهیلات و یا پیگیری های 

که مربوط به شهرک صنعتی روی است یعنی فلزات 
در  را  دروازه ارگ  تا  و  آمده  شهر  وسط  تا  سنگین 
ماه  مهر  در  که  تحقیقاتی  آخرین  است. طبق  برگرفته 
سال 91 نسبت به آبهای زیرزمینی اطراف شهرک های 
زیرزمینی  آب های  تاریخ  این  تا  شده  انجام  صنعتی 
اطراف روی آلوده به فلزات سنگین نیستند و آلودگی 

مشاهده نشده است.
شهرک  اطراف  زیرزمینی  آب های  نشدن  آلوده  دلیل 
روی به خاطر وجود لایه های خاک رس است که مانع 
از نفوذ فلزات سنگین به لایه های زیرین می شود که 
اگر به جای رس، شن بود این آب ها آلوده شده بودند 
اما شاید سال های آینده نفوذ فلزات سنگین اتفاق بیفتد 

و آب های زیرزمینی را آلوده کند.
در مورد آب های جاری نیز باید گفت اگر قرار باشد 
خاکی شسته شود و به آبهای جاری برسد قطعا سبب 
آلودگی خواهد شد، در مورد تاثیر آلایندگی های این 
اتومبیلی را به  اینکه اگر شما  شهرک مثال بزنم و آن 
مرور  به  کنید  نگهداری  مکان  این  در  هفته  دو  مدت 

بدنه خودرو خورده می شود.
بهترین شهرهاست  از  این هواها  در  زنجان هنوز هم 
نمی کنند  رعایت  را  قوانین  که  کسانی  جلوی  اگر  اما 
شهرها   دیگر  و  اراک  مثل  شهری  هم  اینجا  نگیریم 
شود،  طی  درستی  به  مسیر  باید  زنجان  در  می شود، 
یعنی ما باید از اول بر روی خاک استخراج شده خوب 
به  را  خاک  بود  توسعه  بر  قرار  اگر  و  می کردیم  کار 
بودیم  مطمئن  و  می کردیم  تبدیل  خوب  جنس  یک 
این آخرین مرحله است اجازه خارج شدن مواد و یا 

جنسی را از استان می دادیم.
تسنیم: راهکار شما برای این شهرک  چیست؟

زمانی: این شرکت ها حتما باید برگردند و یا اصلا به 
آنها اضافه نشود و کم کم تولیدات شان پایین را بیاورند 
و یک شرکت که همه قوانین را رعایت می کند پای کار 
باشد و به صورت کامل قوانین محیط زیست را اجرا 
نیز  باید توجه کنیم که سخت گیرانه ترین قوانین  کند، 

باید برای اینها تعیین شود.
مشکلات  است  ممکن  و  بالاست  هم  کار  این  هزینه 
باشیم  سالم  می خواهیم  اگر  اما  بیاید  به وجود  شغلی 
امکان پذیر  این  از  غیر  و  دهیم  انجام  را  کار  این  باید 
نخواهد بود، اگر یک شهرک مانند شرکت ملی سرب 
و روی بود در آنجا می ارزید که از تکنولوژی روز دنیا 
استفاده شود اما در این شهرک هر کدام از شرکت ها 
100 متر، 200 متر و یا 1000 متر زمین گرفتند و تولید 
کارگران تحمل  مردم عادی و  را  آلودگی  که  می کنند 
می کنند بیشتر شرکت ها با تناژهای پایین کار می کنند و 

آنچنان سود ندارند که تکنولوژی روز بگیرند.
از  یکی  شهرک  این  پسماندهای  که  اکنون  تسنیم: 
باره  این  راهکاری در  بزرگ است چه  نگرانی های 

وجود دارد؟
بدون ضرر  به خاک  می توانند  را  این خاک ها  زمانی: 
از  تبدیل کنند، می توان فلزات سنگین و خطرناک را 
از  را  نباید دوباره خودمان  اما  بیرون کشید  دل خاک 
این  انتقال  برای  صحبت هایی  بیندازیم،  چاه  به  چاله 
پسماندها مطرح بود که باید توجه کنیم با چه روشی 
انتقال  را  پسماندها  این  می خواهیم  کامیونی  چه  با  و 
دهیم، با همین کامیونهایی که روی آنها باز است و یا 
با قوانین کاملا زیست محیطی چرا که اینها پسماندهای 
اما  منتقل شوند  قوانین درستی  با  باید  ویژه هستند و 
این  تا  است  پذیر  امکان  درصد   100 که  دارم  اعتقاد 
پسماندها به خاک بی ضرر تبدیل شود. دپو کردن این 
باشد تهدید بزرگی برای  پسماندها ولو در هر جایی 
محیط محیط زیست است و باید فکری برایشان کرد.

تسنیم: با چه روشهایی می شود این پسماندها را به 
خاک بدون ضرر تبدیل کرد؟ آیا نیازمند وارد کردن 

تکنولوژی خاصی هستیم؟
زمانی: برای تبدیل پسماندهای روی به خاک بی ضرر، 
را  کار  این  حلالی  استخراج  روشهای  با  می توان 
انجام داد که در کشور وجود  دارد و از طرف دیگر 
تکنولوژی های دیگری برای تبدیل این خاک به خاک 

سالم وجود دارد و به طور یقین دست یافتنی هستند.
به  منطقه  این  در  که  بحران  این  با  حاضر  حال  در 
وجود  که  آلاینده هایی  حجم  این  با  و  آمده  وجود 
دارد  این خاکهای آلوده روز به روز خشک می شود 
و  شوند  جا  جابه  بادی  کوچکترین  با  دارد  امکان  و 
اقدامات  باید  پس  بزرگی شوند،  سبب خسارات های 

اصلاحی را با کمترین خسارت آغاز کنیم.
تسنیم: آیا این روشها هم می تواند سبب آلودگی هایی 

شود؟
آلودگی  یک  بزنیم  دست  که  کاری  هر  به  ما  زمانی: 
به همراه دارد و این چیزی جداناپذیر با دستکاریهای 
یک  زیستی  محیط  ارزیابی  با  باید  اما  است  انسان 
حساب و کتاب در این زمینه انجام دهیم تا مشخص 

شود آن سود می چربد تا این کار را انجام دهیم.
تسنیم: چرا در کشور ما قوانین و به خصوص قوانین 
زیست محیطی به درستی رعایت نمی شود و اکنون 

شاهد چنین وضعیتی هستیم؟
به  مملکت  این   در  که  کسانی  تمام  متاسفانه  زمانی: 
بهانه اقتصادی کار می کنند از زیر بیشتر قوانین محیط 
زیست فرار می کنند چون قوانین محکمی پایه گذاری 

نکردیم و هر وقت هم چیزی گفته می شود چند کارگر 
را بیکار می کنند، به نظرم اگر  قوانین کار خوبی داشتیم 
صنعتی  شهرک  استقرار  در  داد،  مانور  می شد  بهتر 
تهران و شهرهای بزرگ در فاصله  برای شهر  قوانین 
120 کیلومتری است  و برای شهری مثل زنجان 30 
کیلومتری را در نظر گرفتند تا اجازه ندهند شهرکها در 

کمتر از این فاصله مستقر شوند.
متاسفانه در زنجان یک نفر از روی پولی را به دست 
این کار رفتند و کسی نگفت  آورد و بعد همه دنبال 
اگر فلانی روی را استخراج کرد به فرض مثال من هم 
بر روی ظروف و قطعات خودرو سرمایه گذاری کنم 
و دیگری از پسماندهای روی فلزات نیکل، کبالت و 
کادمیم که فلزات باارزشی هستند را استخراج کند تا 

یک چرخه کامل را در این صنعت شاهد باشیم.
استانداردها  رعایت  به  ملزم  خیلی  دیگر  کشورهای 
هستند به همین دلیل آلودگی ندارند، برخی می گویند 
کشور آلمان در وسط شهر روی تولید می کند که در 
آن  بتواند  شرکتی  اگر  گفت  باید  افراد  این  جواب 
شهر  وسط  در  می تواند  کند  رعایت  را  استانداردها 

زنجان کار کند.
تسنیم: در 10 سال آینده برداشت از معدن انگوران 
به پایان می رسد آیا در این مدت فعالیت شرکت های 
در  بتوان  که  است  شده  زنجان  عاید  چیزی  روی 
و  روی  شهرک  فعالیت  آلودگی  حجم  این  مقابل 

پسماندهایش بتوان از آن دفاع کرد؟
زمانی: یک لحظه تصمیم گرفتند تا اعلام کنند صنعت 
بیرون  را  خاک  کرد،  پیشرفت  همه  این  زنجان  در 
جیب مان  از  یعنی  کردیم،  تمام  ساله   10 و  کشیدیم 
ما  می کنند.  تحمل  مردم  نیز  را  آلودگیش  و  خوردیم 
را  ما همه  نیست  قرار  اگر معدنی دیدید  بارها گفتیم 
با سرمایه گذاری ها کم کم  باید  کنیم،  استخراج  یکجا 

زندگی ها را چرخاند و تا آخرین نقطه استفاده کرد.
ما در زنجان کنار صنایع آلاینده صنایع دیگر را هم باید 
زیاد کنیم در این شرایط هم اقتصادمان صدمه نمی بیند 
و هم می توانیم حفظ محیط زیست و سلامت انسانها 
جاذبه های  که  چرا  اکوتوریسم  مانند  باشیم  داشته  را 
این شرا  نادرست  نشدند. سیاست های  معرفی  زنجان 
یط را به وجود می آورد که متاسفانه یک لحظه تصمیم 
اشتباه گرفته می شود و مثل سرطان رشد می کند، الان 
وجه  هیچ  به  را  وضع  این  با  صنعتی  شهرک  دنیا  در 

قبول نمی کنند.
در دنیا روال بر این است که شهرک صنعتی باید عین 
سلولهای بدن انسان کار و دور ریز نداشته باشیم یعنی 
اگر امسال سرمایه گذاری بر روی صنعت روی انجام 
اینکه آخر  تا  باشد  بر روی پسماندها  آینده  شد سال 

چیزی برای دور ریز نداشته باشیم.
من الان معتقدم پول خون کارگرانمان را می دهیم چون 
زیرساخت درست نداشتیم و نگفتیم این شهرک به چه 
قیمتی می خواهد کار کند. چیزی از صنعت روی عاید 
زنجان نمی شود چون نیروی کار را فرسوده می کنیم و 

سلامت مردم را به خطر انداختیم. 
اگر حقوق اشخاصی که در این شهرک کار می کند 
اقتصادی  نظر  از  صنعت  این  شود  داده  درستی  به 
در  ما  می شوند  اذیت  خیلی  کارگران  نمی صرفد. 
آن  در  را  ساعت  یک  نمی توانیم  عادی  شرایط 
چیز  عادت  کردند،  عادت  کارگران  تحمل  مکان 
برایش  اتفاقی  می کند  فکر  انسان  و  است  بدی 
می شود  وارد  خود  به  خود  آسیب  آن  اما  نمی افتد 
روی  کارگران  به  درستی  حقوق  اگر  نظرم  به  و 
اصلا  شیوه  این  با  زنجان  روی  صنعت  شود  داده 

بود. نخواهد  اقتصادی 

مدرسه نیاز دارند.
مرتضی تمجیدی در گفتگو با خبرنگار مهر افزود: در سال 
تحصیلی 96-9۵ حدود 1۷۵ هزار دانش آموز زنجانی ثبت 
نام کرده اند و در این میان مقطع ابتدایی بیشترین تعداد ثبت 

نام را داشته است.
وی با بیان اینکه هنوز آمار مدارس شبانه وپیش دبستانی ها 
گرفته نشده است، ادامه داد: امسال پیش بینی می شد تعداد 
دانش آموزان پنج  هزار نفر افزایش  یابد و به 180 هزار 

نفر برسد. 
مدیر کل آموزش و پرورش استان زنجان به احداث مدرسه 
در شهرکهای اقماری استان زنجان اشاره کرد و گفت: شهرک 
های گلشهر کاظمیه و پونک بیش از 80 هزار نفر جمعیت 
دارندکه 20 هزار خانوار را شامل می شود و بایدبه بحث  

تحصیل  و تعلیم دانش آموزان توجه شود.
تمجیدی با بیان اینکه از این شهرک ها بیش از پنج هزار 
نفر دانش آموز به داخل شهر برای تحصیل می آیند، گفت: 
متاسفانه در زمانی که مسکن مهر احداث می شد به حوزه 
تعلیم و تربیت توجهی صورت نگرفت و مدارس در این 

مناطق احداث شد.
مدیر کل آموزش و پرورش استان زنجان تصریح کرد: در 
حال حاضر دو یا سه مدرسه در حال  احداث است و در 
مجموع در دو شهرک گلشهر کاظمیه و پونک 12 مدرسه 

نیاز است. 
تمجیدی با بیان اینکه در حال حاضر یک باب مدرسه شبانه 
روزی در شهرک گلشهر کاظمیه برای دانش آموزان مقطع 
ابتدایی و دبیرستان در حال ساخت است، گفت: شهرک 
گلشهر کاظمیه 6 فاز دارد و فاز ۷ و 8 هم در حال گسترش 

می شود و نیاز به مدارس زیادی است.
مدیر کل آموزش و پرورش استان زنجان ابراز کرد: آموزش 
و پرورش استان زنجان به توسعه مدارس در شهرک های 

اقماری تاکید جدی دارد.
 بی شک توسعه شهرک های جدید به عنوان یک عامل مهم 
در توسعه شهرنشینی است و در این میان توجه به ساختار و 
اصول شهرک سازی باید مورد توجه قرار گیرد تا چالش های 

موجود در مسیر توسعه شهرنشینی به حداقل برسد.
نبود زیرساخت ها در شهرک های جدید همواره به عنوان 
چالش مهم مورد انتقاد ساکنان شهرک های جدید بوده به 
گونه ای که طی مدت زمان ایجاد شهرک های جدید در 
استان زنجان به خصوص شهر زنجان بارها ساکنان این 

شهرک ها نسبت به وضعیت موجود اعتراض کرده اند.

عضو هیئت علمی دانشگاه زنجان:

خاک زنجان تا مرکز شهر آلوده به فلزات سنگین است

نابسامانی شهرک های جدید »گره ای« که با وعده باز نمی شود

افزایش قریب الوقوع 
نرخ زغال سنگ

بالغ بر  بورس 24 : » ده طرح جدید با سرمایه ای 
امسال  پایان  تا   «» است  راه  در  تومان  میلیارد   200
دو طرح جدید در زیر مجموعه های کروی افتتاح 
خواهد شد .« » توسعه معادن روی در معادن خارجی 
سرمایه گذاری می کند . « و » پتانسیل بهبود شرایط 
در نیمه دوم سال باز هم وجود دارد . « این بخشی 
از اظهار نظرها و خبرهای مدیر عامل توسعه معادن 
روی ایران است . اردشیر سعد محمدی مدیر عامل 
هلدینگ توسعه معادن روی ایران در خصوص بهبود 
عملکرد و افزایش سود هلدینگ و زیر مجموعه ها به 
خبرنگار بورس 24 گفت : با توجه به گزارش شش 
ماهه ، میزان تولید کروی نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته رشد 13 درصدی را تجربه می کند با توجه به 
این شرایط امیدواریم روند افزایش تولید را در شش 
ماهه دوم هم شاهد باشیم . گزارش منتشر شده گویای 
این امر است که شرکت از لحاظ اقتصادی روند بسیار 
خوبی را طی کرده است .  افزایش نرخ زغال سنگ 
در راه است  وی ادامه داد خوشبختانه روند سود دهی 
مطلوب در تمام شرکت های زیر مجموعه در گزارش 
های شش ماهه موجود است برای مثال ، در صنعت 
زغال سنگ )) کشرق (( رشد خوبی را به ثبت رسانده 
است و با توجه به ارزیابی های صورت گرفته روند 
تولید این مجموعه هر ماه افزایشی بوده است که این 
امر سبب می شود تا قیمت تمام شده کاهش داشته 
باشد . در حال حاضر صنعت زغال سنگ در انتظار 
افزایش نرخ است که در آینده نزدیک اتفاق خواهد 
افتاد و در صورت اجرایی شدن بر اساس مذاکرات 
صورت گرفته قیمت جدید شامل کل سال خواهد 
شد . که این امر تاثیر مثبتی در شرایط اقتصادی شرکت 

خواهد داشت . 
* طرح ها و پروژه های جدید 

سعد محمدی در خصوص افتتاح پروژ های جدید 
هم گفت : شرکت دو طرح در دست افتتاح دارد 
که امیدواریم تا پایان سال به بهره برداری برسد . 
موجود  های  کیک  از  روی  کنسانتره  تولید  پروژه 
در کالسیمین که روند پیشرفت این طرح به خوبی 
در حال اجراست و امیدواریم در آینده ای نزدیک 
ایجاد  به  منجر  طرح  این  برسد.  برداری  بهره  به 
توانیم  می  و  شود  می  تولید  در  بهتر  استحکام 
از طریق کیک های موجود  از خوراک را  قسمتی 
تامین کنیم . همچنین طرح تولید آهک هیدراته که 
در زنجان مراحل خوبی را طی کرده است . تولید 
های  شرکت  شدن  منتفع  به  منجر  اولیه  ماده  این 
زیر مجموعه خواهد شد . همچنین سایر کارخانه 
های تولیدی مستقر در زنجان هم از تولیدات آن 
از  به خرید آهک هیدراته  نیاز  و  منتفع می شوند 
سایر استان ها را رفع می کند . در تلاش هستیم تا 
این دو طرح برای امسال راه اندازی شود .  مدیر 
عامل کروی در خصوص طرح های آتی هم گفت 
برای سرمایه  میلیارد تومان  : در حال حاضر 200 
گذاری در 10 طرح جدید اختصاص دادیم و عمده 
تایید  نیز  جدید  های  طرح  در  ها  گذاری  سرمایه 
را  های جدید  بتوانیم طرح  تا  امیدواریم  اند  شده 
طرح  از  مرور  به  و  برسانیم  انتها  به   96 سال  در 
های جدید خود در سال  آینده بهره برداری کنیم . 
سعد محمدی از سرمایه گذاری های خارجی هم 
گفت : برای توسعه مجموعه و تامین خوراک مورد 
نیاز برای تولید در خارج از کشور سرمایه گذاری 
کرده ایم . عملیات اکتشاف در این معدن خارجی 
انجام شده است و عملیات اجرایی برای استخراج 
از آن هم به زودی عملیاتی خواهد شد . از آنجا که 
میزان ظرفیت تولید مجموعه از میزان تولید فعلی 
اقدامات  به  ناچار  تامین خوراک  بالاتر است برای 
معادن  در  گذاری  سرمایه  که  هستیم  ای  توسعه 
خارجی یکی از آنهاست . مدیر عامل کروی گفت 
با  ارتقا کیفیت تولید و آشنایی پرسنل  به منظور   :
دانش روز اقدام به برگزاری کلاس های آموزشی 
نموده ایم . در صورت لزوم برای ارتقا دانش فنی 
و تکنولوژی سرمایه گذاری های لازم را انجام داده 
در  رقابت خود  قدرت  بتوانیم  تا   . داد  و خواهیم 

بازارهای بین الملی را از دست ندهیم . 
* کف 2200 دلاری قیمت جهانی روی 

آتی  های  قیمت  خصوص  در  محمدی  سعد 
: در حال حاضر شرکت های بزرگ       روی گفت 
از  کمتر  قیمتی  روی  صنعت  در  فعال  الملی  بین 
2200 دلار پیش بینی نکرده اند و قیمت تا پایان 
 . بود  نخواهد  دلار   2200 از  کمتر   2016 سال 
می  بینی  پیش  شده  منتشر  آمارهای  به  توجه  با 
در  درصد   1 حدود  در  روی  برای  تقاضا  شود 
این رشد  باشد و  داشته  آینده میلادی رشد  سال 
کرد  خواهد  تقویت  را  ها  قیمت  تا حدی  تقاضا 
 201۷ سال  در  روی  قیمت  افت  وجود  این  با   .
محتمل به نظر نمی رسد و این افزایش تقاضا تا 
کرد  خواهد  مثبت  را  قیمت  حرکت  روند  حدی 
در  روی  و  انجمن سرب  دیگر  ماه   1 در حدود 
کشور پرتقال تشکیل جلسه خواهد داد و آمارها 
به طور دقیق ارائه خواهد شد بعد از این همایش 
در  تری  دقیق  های  بینی  پیش  و  اطلاعات  قطعا 

خصوص قیمت و تقاضا منتشر خواهد شد . 
وی در خصوص عملکرد نیمه دوم سال نیز گفت : 
در نیمه دوم سال در خصوص تعدیل مثبت نمی توان 
اظهار نظر کرد اما در تلاش هستیم تا روند رو به رشد 
مجموعه ادامه پیدا کند . خوشبختانه بعد از مدت ها 
رکود روند رو به رشد در شرکت ایجاد شده است . 
امیدواریم این شرایط برای نیمه دوم سال هم ادامه 
داشته باشد و جهت گیری هم با توجه به گذشت 
و  تولید  بهبود  به سمت  سال  دوم  نیمه  از  ماه  یک 
فروش بوده است . وی ابراز امیدواری کرد : با توجه 
به امکانات موجود به جهت یافتن ذخایر جدید برای 
افزایش تولید از طرف مجموعه های دولتی اقدام شود 
و در اختیار صنعت قرار گیرد و شرکت توسعه معادن 
روی هم در خصوص هر گونه سرمایه گذاری برای 
اکتشاف پهنه هایی که احتمال وجود سرب و روی 
در آن باشد اعلام آمادگی می کند تا شرایط بهتری در 

صنعت ایجاد شود . 

روابط عمومی ها پل ارتباطی 
بین مردم و دستگاه ها هستند

 
به گزارش خبرگزاری 
زنجان،  از  فارس 
در  بیات  رسول 
هماهنگی  شورای 
اظهار  عمومی  روابط 
عمومی  روابط  کرد: 
یک کار عادی نیست 
ویژه ای  توجه  باید  و 
وجود  آن  به  نسبت 

داشته باشد.
هنر  نوعی  عمومی  روابط  اینکه  به  اشاره  با  وی 
است، اضافه کرد: روابط عمومی ها پل ارتباطی بین 
در  را  ادارات  جایگاه  و  هستند  دستگاه ها  و  مردم 

جامعه تببین می کنند.
بیات با بیان اینکه روابط عمومی قوی، کارکردی، 
روابط  کرد:  اظهار  است،  مدیریتی  و  ارتباطی 

عمومی ها باید در متن باشند نه در حاشیه.

وی با اشاره به اینکه وظیفه روابط عمومی تشویق، 
ترغیب و تبلیغ است، عنوان کرد: این افراد وظیفه 

نفوذ در افکار عمومی را دارند.
شورای  پس  این  از  شد  مقرر  است،  ذکر  شایان 
اقدام  مستمر  به صورت  اطلاع رسانی  هماهنگی 
نیاز سنجی  براساس  و  کرده  جلسات  برگزاری  به 
عمومی  روابط  نیاز  مورد  تخصصی  دوره های 
دستگاه های اجرایی و اجرای برنامه های رفاهی را 

در دستور کار خود قرار دارد.

تبریک فریقی رییس آموزش 
و پرورش استثنایی استان 

زنجان به دکتر بیات فرماندار 
روشندلان  امید  نامه  هفته  خبرنگار  گزارش  به 
استثنایی  پرورش  و  آموزش  رییس  فریقی   :
آبان   12 مورخ  شنبه  چهار  زنجان   استان 
بیات  دکتر  به  تبریک  عرض  و  دیدار  در 
دکتر  انتخاب   : داشت  اظهار  زنجان  فرماندار 
حرکت  یک  زنجان  فرماندار  عنوان  به  بیات 
امید  که  بوده  زنجان  استاندار  طرف  از  زیبا 
آموزان  دانش  بلاخص  استان  مردم  برای  وارم 
رییس   . باشد  برکت  و  خیر  از  پر  استثنایی 
مسایل   : گفت  استثنایی  پرورش  و  آموزش 
استثنایی  پرورش  و  آموزش  که  مشکلاتی  و 
آن  با  کشور  های  سایراستان  و  زنجان  استان 
از  بعد  اداره  تشکیلات  در  ریشه  هستند  مواجه 
وارم  امید  که  دارد  ای  سلیقه  اجرای  و  تجمیع 
با  استانی  مسئولین  سایر  و  محترم  فرماندار 
کاهش  راستای  در  مجموعه   این  به  ویژه  نگاه 
با  فریقی  باشند.  گذار  تاثیر  موجود  های  خلا 
پرورش  و  آموزش  وضعیت  از  گزارش   ارایه 
از طرف   ویژه  استان خواستار حمایت  استثنایی 
دکتررسول  ادامه  در   . شد  زنجان  فرماندار 
آموزش  از حضور رییس  فرماندار زنجان  بیات 
زنجان  فرمانداری  در  استثنایی  پرورش  و 
مجموعه  به  ویژه  همکاری  قول  و  نمود  تشکر 
کرد  بیان  و  داد  استثنایی  پرورش  و  آموزش 
از  حمایت  به  موظف  استانی  مسئولین  همه 
در  امیدوارم  که  باشند  می  آموزان  دانش  این 
آینده تشکیل خواهد شد  در  متعدد که  جلسات 
فرشتگان  این  برای  ماندگار  تصمیمات  بتوانیم 

. بگیریم  زمین  روی 

حسین کریمی اولین کم بینای 
دانشجوی دکترای فیزیک

در کشور
خبرنگار  گزارش  به 
امید  نامه  هفته 
فریقی    : روشندلان 
و  آموزش  رییس 
استثنایی  پرورش 
استان زنجان  چهار 
در  آبان    12 شنبه  
کل  مدیر  با   دیدار 
معرفی   و  بهزیستی 
به  کریمی  حسین 
عنوان اولین کم بینای کشور که در کنکور 9۵ در 
تکمیلی  تحصیلات  فیزیک  پیوسته  دکترای  رشته 
زنجان قبول شده اظهار کرد: حسین کریمی برای 
به  منحصر  و   شایسته  الگوی  یک  هدف   جامعه 
فرد میباشد که ما و تمامی مسئولین استانی موظف 
به حمایت و پشتیبانی از این عزیز و کم بینایان و 

نابینایان دیگر  می باشیم
 : گفت  استان  استثنایی   پرش  و  آموزش  رییس 
در  بینا  کم  یک  عنوان  به  کریمی  حسین  موفقیت 
تحصیلات  دانشگاه   در  فیزیک  دکترای  رشته 
تکمیلی زنجان باید به گونه ای در کشور انعکاس 
نخبگان  جامعه  در  فرهیخته  این  که حق  کند  پیدا 
کشوری  مشاهیر  ردیف  در  ایشان  نام  و  شود  ادا 

قرار داده شود. 
نظر تحصیلی  از  : حسین کریمی  بیان کرد  فریقی 
مورد  باید   تمامی جهات  در  زندگی شخصی   و 
سازمان  سایر  و  استان  بهزیستی  سازمان  حمایت 

های مردم نهاد و خیر  بصورت ویژه قرار گیرد 
در ادامه  مدیرکل  بهزیستی از زحمات و حمایتهای  
رییس آموزش و پرورش استثنایی استان زنجان از 
جامعه هدف به ویژه دانش آموزان استثنایی تشکر 

نمود 
در پایان به خاطر موفقیت حسین کریمی در قبولی 

دانشگاه تقدیر به عمل آمد .

قانونی دیگر این شهرک ها را ساماندهی کند.
 شهرک آرا جزو شهرک هایی است که تحویل شهرداری 
نشده و تعاونی مسکن این شهرک رایزنی لازم را برای تحویل 
آن آغاز کرده است . رزاق محمدی دیگر عضو شورای شهر 
زنجان در گفتگو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: شرکت های 
تعاونی معمولا قصوراتی در انجام تعهدات و وظایف قانونی 
برای تحویل شهرک های اقماری دارند اما مدیریت شهری 

مصمم به کمک به مردم این مناطق است.
وی به تحویل شهرک شهرآراء به شهرداری زنجان اشاره 
کرد و افزود: این شهرک جزو شهرک هایی است که تحویل 
شهرداری نشده و تعاونی مسکن این شهرک رایزنی لازم را 
برای تحویل آن آغاز کرده است. رئیس کمیسیون عمران و 
محیط زیست شورای اسلامی شهر زنجان خواستار اصلاح 
برخی مشکلات در این شهرک شد و تاکید کرد: برای تسهیل 
امور روزمره مردم و همچنین تحقق حقوق شهروندان در این 
منطقه باید ساز وکارهای لازم برای تحویل شهرک بررسی 
شود. محمدی از شهردار منطقه خواست نسبت به برگزاری 

نشست های مشترک با شرکت تعاونی مسکن اقدام کند.
بودن  دارا  اهالی و ساکنین شهرآرا را مستحق   محمدی 
خدمات مناسب شهری عنوان کرد و اظهار داشت: مشکلات 
فعلی در خصوص تحویل شهرک بررسی و برای آن چاره 
اندیشی شود. باید نسبت به تحویل شهرک تسریع صورت 
به همه  مناسب  ارائه خدمات  بر  گیرد و شورای چهارم 

شهروندان مصمم است.
رئیس شورای اسلامی شهر زنجان گفت: تحویل شهرک 
های اقماری در زنجان از اولویت های شورای چهارم است.

 آراض ضیایی اوایل ماه جاری در جلسه تخصصی کمیسیون 
عمران و محیط زیست شورای اسلامی شهر زنجان، اظهار 
بررسی  مهم  مباحث  از  یکی  چهارم  شورای  در  داشت: 
اقماری در راستای  برای تحویل شهرک های  مشکلات 

پوشش خدمات مناسب به ساکنان آن بوده است.
وی اقدامات صورت گرفته برای تحویل شهرک های اقماری 
به شهرداری را مناسب ارزیابی کرد و اظهار داشت: اقدامات 
صورت گرفته در این راستا مناسب بوده و فعالیت های خوبی 

در سه سال اخیر صورت گرفته است.
رئیس شورای اسلامی شهر زنجان به مشکلات اعتباری و 
بودجه ای در شهرداری زنجان اشاره کرد و یادآور شد: با 
همه محدودیت های مالی ارائه خدمات مناسب به مردم شهر 

مورد تاکید قرار دارد.
ضیایی با بیان اینکه مشکلات مالی موجب بروز مشکلات 

زیادی در راستای تحقق اهداف برنامه ریزی شده بوده است، 
افزود: در راستای تحویل شهرک های اقماری با توجه به 
مشکلات مالی شهرداری تعاونی های مسکن باید همراهی 
و همکاری لازم را صورت دهند. وی خواستار همکاری و 
تعامل شهرداران مناطق با تعاونی های مسکن برای پیشبرد 
امور شد و تاکید کرد: مطابق قانون تعاونی های مسکن 
وظایف زیادی دارند که در بسیاری از مواقع به رسالت خود 
عمل نکرده اند. رئیس شورای اسلامی شهر زنجان با بیان 
اینکه شاهد مشکلات مالی برخی از تعاونی ها از جمله 
تعاونی مسکن شهرآرا هستیم، افزود: در این راستا با تعامل 

دوطرفه باید مشکلات مردم برطرف شود.
* برگزاری جلسه با تعاونی های بلاتکیف، 

نسخه مدیریت عمرانی استان
طبق آنچه در پاسخ به منتقدان و ساکنان شهرک های جدید 
و تعاونی های بلاتکلیف از سوی حوزه عمرانی استانداری  
مطرح می شود، برگزاری جلسه با تعاونی های بلاتکلیف 
برای احقاق حقوق شهروندانی است که پس از سال ها وقفه 
چشم انتظار خدمات دستگاه ها برای واحدهای خود هستند.
گرچه به نظر می رسد اجماع مدیر کل کار، تعاون و رفاه 
اجتماعی استان، تعاونی های  نیمه تمام و بلاتکلیف و مدیران 
شهری درصورت عجز و ناله هیئت مدیره تعاونی ها مبنی بر 

ناتوانی مالی راه به جایی نمی برد.
یک شهروند زنجانی می گوید: شهرک های پونک زنجان 
یکی از شهرک های اقماری است که مشکلات جدی دارد و 
تراکم جمعیت و در ادامه آن کمبود مراکز آموزشی و مساجد 

و ... به وضوح دیده می شود.
امیری می افزاید: تراکم بیش از قاعده و بدون مطالعه در 
شهرک پونک زنجان و نبود فضاهای عمومی و آموزشی، 
فرهنگی و ورزشی چالش های جدی برای اهالی این شهرک 

ایجاد کرده است.
وی ادامه می دهد: نبود مدرسه برای مقاطع تحصیلی باعث 
شده دانش آموزان روزانه کیلومترها مسیر خانه تا مدرسه 
را طی کنند. شهرک غرب زنجان نیز یکی از شهرک های 
اقماری زنجان است که با توجه به عدم تحویل به شهرداری 
از سوی شرکت تعاونی دارای نقایص عدیده ای است. نبود 
درمانگاه، خط تاکسی واتوبوس و نبود مدارس راهنمایی 

ودبیرستان وفضای سبز  از مشکلات این منطقه است.
* کمبود فضای های آموزشی در شهرک های اقماری زنجان

مدیر کل آموزش و پرورش استان زنجان گفت: شهرک های 
اقماری در گلشهر کاظمیه و پونک در شهر زنجان به 12 
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به گزارش خبرگزاری تسنیم اززنجان، مهرداد تقی زاده 
پایه"  ریل  "شهرسازی  تخصصی  همایش  در  بهجتی 
به  حوزه  این  تخصصی  های  همایش  داشت:  اظهار 
شکل کارگاه یک روزه در سطح کشور برگزار می شود 
و در زیرمجموعه آن همایش های سه ساعته در استانها 

در نظر گرفتن شده است.
و  حمل  ضوابط  در  رویکرد  تغییر  به  اشاره  با  وی 
با  مطابق  باید  کرد:  ابراز  دنیا  در  شهرسازی  و  نقل 
آخرین تحولات در جهان دیدگاه شهرسازی و تامین 
به  از خودروهای شخصی  نقل  زیرساختهای حمل و 
سمت حمل و عمومی به ویژه استفاده از سیستم ریلی 

تغییر یابد.
معاون برنامه ریزی و اقتصاد حمل و نقل وزیر راه و 
شهرسازی شهرهای تهران، مشهد، اصفهان و شیراز را 
بیمار خواند و افزود: نباید سیستم شهرسازی و حمل 
و نقل این شهرها به عنوان الگو قرار گیرد در حالی که 
باید از تجربیات موفق سایر شهرها و کشورها استفاده 

و نه کپی برداری کرد.
وی با اشاره به سیستم های حمل و نقل سایر کشورها 
با مساحتی کمتر از یک سوم  ابراز کرد: شهر پاریس 
تهران، از هفت ایستگاه اصلی و 2۵ ایستگاه فرعی راه 

آهن برون شهری در داخل شهر برخوردار است.
تقی زاده تصریح کرد: کشورهای پیشرفته ایستگاههای 
می کنند  طراحی  چندوجهی  شکل  به  را  آهن  راه 
سایر  و  اتوبوسها  السیر،  سریع  قطارهایی  مترو،  تا 

تجهیزات حمل و نقل به آنها دسترسی داشته باشند.
وی با تاکید بر توسعه ظرفیت های شبکه حمل و نقل 
ریلی بیان کرد: به دلیل ازدحام بیش از حد در متروی 

تهران به درستی نمی توان از آن استفاده کرد.
معاون برنامه ریزی و اقتصاد حمل و نقل وزیر راه و 
دنیا  کشورهای  بیشتر  در  کرد:  خاطرنشان  شهرسازی 
حمل و نقل درون شهری به عهده شهرداری و حمل و 
نقل برون شهری بر عهده راه و شهرسازی است و این 
نحوی سیستم  به  مخلتف  دو ساختار  با  دو مجموعه 
احساس  مردم  که  می کنند  مدیریت  را  نقل  و  حمل 

دکتر سید عبدالرضا قریشی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود: مردم باید بدانند که سکته مغزی قابل درمان است، به 

شرط آنکه در اسرع وقت بیمار را به بیمارستان منتقل کنند.
وی با بیان اینکه سکته مغزی در جهان و ایران شیوع بالایی 
دارد، دومین عامل مرگ و میر افراد بالای ۵0 سال را در 
ایران، سکته مغزی اعلام کرد.هشت آبان روز جهانی سکته 

مغزی است.
قریشی یادآورشد: سکته مغزی پیش از این در دنیا سومین 
عامل مرگ و میر افراد بالای ۵0 سال بود که با اقدامات 
انجام شده، به عامل پنجم تبدیل شد. این متخصص مغز و 
اعصاب گفت: هدفگذاری شده بود که تا سال 2016 رتبه 
سوم جهانی به چهارم کاهش یابد که موفق شدند قبل از 
2016 این هدفگذاری را محقق کنند و امروز سکته مغزی به 
پنجمین عامل مرگ و میر شده است.وی تاکید کرد: در ایران 
هم می توان با افزایش آگاهی و آموزش عمومی مردم، این 
عامل را جابجا کرد. قریشی اظهار کرد: علت اهمیت سکته 
مغزی، یکی شیوع بالای آن و دیگری تبعاتی است که برای 
فرد و خانواده وی به همراه دارد.این متخصص مغز و اعصاب 
گفت: فردی که در سن ۵0 سالگی کار می کند و به یکباره 
دچار سکته مغزی می شود، شغلش را از دست می دهد، در 
کنار آن هزینه های درمان و خدماتی افزایش و کیفیت زندگی 

کاهش می یابد و نیروی کار جامعه از بین می رود.
وی خاطر نشان کرد: 10 درصد افراد در سکته مغزی می 
میرند، 30 درصد قادر به راه رفتن بدون کمک نیستند و افراد 

 سید اشرف الدین موسوی در گفت وگو با خبرنگار فارس 
در زنجان اظهار کرد: موضوع مصوبه جدید مجلس شورای 
اسلامی در زمینه حمل، تولید و عرضه سلاح سرد باید از 
طریق اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
مورد پیگیری قرار گیرد. وی با اشاره به اینکه نباید در زمینه 
طرح الحاقی به ماده 61۷ دست روی دست گذاشت، تصریح 
کرد: در صورت توان باید از طریق شورای نگهبان جلوی 
آن را گرفت. بازرس اتحادیه چاقوسازان استان زنجان بیان 
داشت: آن دسته از چاقوهایی که برای سرقت، شکار یا سایر 
مسائل این چنینی مورد استفاده قرار می گیرد، شامل چاقوهای 
فشاری یا ضامن دار است که این نوع از چاقوها در استان 
تولید نمی شوند. موسوی با بیان اینکه چاقوهای ضامن دار یا 

ناصر مقدم در گفت وگو با خبرنگار فارس در زنجان 
استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  کرد:  اظهار 
زینب  حضرت  سعادت  با  ولادت  با  همزمان  زنجان 
را  شکیبایی  شکوه  ملی  جشنواره  سومین  )س( 
شکیبایی  شکوه  جشنواره  گفت:  وی  می کند.  برگزار 
فرهنگ  وزارت  عترت  و  قرآن  معاونت  همکاری  با 
عمومی  فرهنگ  شورای  دبیرخانه  اسلامی،  ارشاد  و 
زنجان،  استان  در  فقیه  ولی  نماینده  دفتر  کشور، 
استانداری زنجان و زینبیه اعظم زنجان برگزار می شود.
با  زنجان  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
بیان اینکه جشنواره مذکور همزمان با میلاد آن بانوی 
بزرگوار و در قالب برنامه های متنوع فرهنگی برگزار 
شکیبایی  شکوه  جشنواره  کرد:  تصریح  می شود، 
پیرامون زندگی و ابعاد شخصیت مادر عاشورا و اسوه 
مقاومت و شجاعت حضرت زینب )س( و همچنین 
پیوند  در  ساز  حماسه  بانوی  آن  ویژگی های  پیرامون 
آن  از  پس  رویدادهای  و  حسینی  عاشورای  واقعه  با 

برگزار می شود.
*برگزاری جشنواره شکوه شکیبایی در چهار بخش
این جشنواره در چهار بخش  اینکه  به  اشاره  با  مقدم 
ترکی  و  فارسی  دلنوشته  داستان،  شعر،  مقاله نویسی، 
برگزاری  از  هدف  کرد:  تصریح  می شود،  برگزار 
حسینی  منور  فرهنگ  ترویج  و  اشاعه  جشنواره  این 
و  مذهبی  و  هنری  فرهنگی،  فعالیت های  گسترش  و 
مرتبط با سیره ائمه معصومان  به ویژه پیام آور عاشورا 
حضرت زینب کبری )س(، گرامیداشت تولیدکنندگان 
زمینه  در  هنری  فرهنگی  برتر  آثار  پدیدآورندگان  و 
و  )س(  زینب  حضرت  معارف  و  شخصیت  سیره 

نمی کنند در استفاده از این شبکه از سازمانی به سازمان 
دیگر منتقل شدند.

وی ارائه لایحه "مدیریت یکپارچه شهری" را لایحه ای 
اشتباه از سوی دولت خواند و افزود: این لایحه  در 
کمسیون های هیئت دولت بررسی می شود تا ایرادهای 

آن برطرف شود.
همه  لایحه  این  در  اینکه  به  توجه  با  افزود:  تقی زاده 
کارها به مدیریت شهری سپرده شده است، مشکلی را 
برطرف نمی کند و باید مورد بازبینی قرار گیرد چرا که 
در حال حاضر نیز میزان هماهنگی معاون حمل و نقل 
ترافیک با معاون شهرسازی و معماری در شهرداریهای 

کلان شهرهایی مانند تهران صفر است.
وی سفر مسئولان کشور به سایر نقاط جهان به شکل 
VIP را به منظور بهره گیری از تجارب آنها در سیستم 
و  کرد  عنوان  نامطلوب  نقلی  و  و حمل  شهری  های 
افزود: گاهی لازم است برای مشاهده اقدامات و نحوه 

باقی مانده شغل خود را از دست می دهند. قریشی ادامه داد: 
هر فردی که سکته می کند، در هر دقیقه 2 میلیون سلول 
مغزی را از دست می دهد، در یک ساعت 120 میلیون نورون 
که واحدهای تشکیل دهنده مغز است، از بین می رود.این 
متخصص مغز و اعصاب سرعت نابودی سلول های مغزی 
در سکته مغزی را نشان دهنده اهمیت سرعت عمل در ارائه 
خدمات درمانی خواند و گفت: دارویی وجود دارد که اگر 
بیمار در کمتر از سه ساعت و در شرایطی کمتر از 4.۵ ساعت، 
آن را دریافت کند، عوارض کمتری را متحمل می شود. وی 
به علت وقوع سکته مغزی اشاره و اضافه کرد: سکته مغزی 
به خاطر بسته شدن یک رگ در مغز رخ می دهد، با تزریق 
این دارو، آن لخته خون ایجاد شده در مغز برداشته می شود 

و بافت مغز از بین نمی رود و بازتوانی بهتر رخ می دهد.
قریشی ابراز کرد: از تیر امسال در زنجان این شیوه درمانی 
و این واحد تخصصی درمان سکته حاد مغزی راه اندازی 
شده است و در این مدت 22 فرد از آن استفاده کرده اند 
که تاثیر آن در 19 بیمار، نتایج چشم گیری داشته است. این 
متخصص مغز و اعصاب با بیان اینکه این دارو برای نخستین 
بار در زنجان مورد استفاده قرار می گیرد، گفت: مطالعات و 
بررسی های اولیه استفاده از این دارو و شیوه درمانی از سال 
94 آغاز شد و این روش در ایران نوپا محسوب می شود.
وی تاکید کرد: هرچه بیمار سکته مغزی زودتر به بیمارستان 
منتقل شود، تعداد نورون های کمتری را از دست می دهد 
اگر بالای 4.۵ ساعت وارد شود، ما هیچ کار دیگری غیر از 

فشاری از کشور چین و سایر کشورها وارد ایران می شوند، 
اضافه کرد: تولیدات استان زنجان بیشتر شامل قمه و قداره های 

تزیینی و محصولات ویژه جهیزیه نو عروسان است.
وی با اشاره به اینکه چاقوهای تولیدی استان زنجان هنر 
دست هنرمندان این خطه بوده که ارزش بسیار والایی دارد، 
یادآور شد: این چاقوها قیمت ارزانی ندارند که افراد خلافکار 

به  اشاره  با  وی  است.  آن  گسترده  انتشار  به  کمک 
گرفتن  نظر  در  گفت:  جشنواره  برگزاری  محورهای 
زندگی و ابعاد مختلف شخصیت مادر عاشورا و اسوه 
مقاومت و شجاعت حضرت زینب )س( و همچنین 
پیرامون ویژگی های آن بانوی حماسه ساز در پیوند با 
از  آن  از  پس  رویدادهای  و  حسینی  عاشورای  واقعه 
ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  است.  جشنواره  محورهای 
اسلامی استان زنجان افزود: ابعاد شخصیتی و رفتاری 
حضرت زینب )س(، جنبه های عرفانی حضرت زینب 
)س(، نقش و جایگاه اجتماعی حضرت زینب )س(، 
نگاه زیباشناختی حضرت )س(، بصیرت، شجاعت و 
جهادی  مدیریت  و  )س(  زینب  حضرت  ظلم ستیزی 
محورهای  )س(  زینب  پذیری حضرت  مسؤولیت  و 
آثار  اینکه  به  اشاره  با  مقدم  است.  ملی  این جشنواره 
فونت  با   WORD2007 فایل  در  باید  ارسالی 
پست  طریق  از  سانتی متری  یک  فاصله  با   14 میترا 
الکترونیکی ارسال شود، گفت: محدودیت سنی برای 
شرکت کنندگان وجود نداشته و ارسال آثار ادبی در پنج 
داستان  کوتاه،  داستان  نو، شعر کلاسیک،  بخش شعر 

بلند و مقاله ادبی و پژوهشی به جشنواره آزاد است.
*اهدای 15 میلیون جایزه نقدی به نفر برتر در 

بخش مقاله
آثار  می توانند  شرکت کنندگان  اینکه  به  اشاره  با  وی 

خدمات رسانی از ناوگان حمل و نقل عمومی استفاده 
کرد.

راه  وزیر  نقل  و  حمل  اقتصاد  و  برنامه ریزی  معاون 
بزرگراههای  میزان  اینکه  به  اشاره  با  شهرسازی  و 
ابراز  است،  بیشتر  لندن  بزرگراههای  از  ما  شهرهای 
کرد: شهرهای ما به جای ریل پایه بودن خودرو محور 
است درحالی که باید شهرسازی مبتنی بر حمل و نقل 

ریلی شود.
وی با اشاره به اینکه تفکرات 90 درصد از شهرسازان 
و متولیان حمل و نقل خودرو محور است، بیان کرد: 
شهرسازان باید شهرها را مبتنی بر سیستم ریلی درون 

شهری و برون شهری طراحی کنند.
شهرها  در  ریلی  سیستم  اینکه  به  اشاره  با  تقی زاده 
مغفول مانده است، گفت: استفاده از متروها ، حمل و 
نقل سبک و مواردی از این دست سهم به سزایی داشته 

و می توانند بار زیادی را از شهرها بکاهند.

درمان های قبلی نمی توانیم انجام دهیم. قریشی تصریح کرد: 
علائمی که ممکن است طی چند ساعت از بین برود، با تعلل 
می تواند ماه ها فرد را درگیر خود کند. این متخصص مغز 
و اعصاب گفت: نام این داروی تزریقی به بیماران "آلتپلاز"و 
 SCU نام واحد درمان سکته حاد مغزی که راه اندازی شده
است.وی با بیان اینکه مردم سکته مغزی را نمی شناسند، 
افزود: مردم باید این واحد درمانی را بشناسند و بدانند که 
بخشی به نام scu وجود دارد، در صورت مواجهه با سکته 
مغزی، به سرعت به بیمارستان ولیعصر)عج( مراجعه کنند. 
قریشی یادآورشد: با تمام واحدهای اورژانس هماهنگ شده 
است و نیروهای این بخش می دانند که اگر شخصی دچار 
این مشکل شد، نباید به مرکز درمانی دیگری غیر از بیمارستان 
ولیعصر)عج( منتقل کنند.این متخصص مغز و اعصاب به 
علائم سکته مغزی اشاره کرد و گفت: ضعیف شدن ناگهانی 
یک طرف بدن، مشکل در تحرک، اختلال در عضلات 
صورت به شکل غیر قرینگی و اختلال در تکلم، هر یک می 
تواند از علائم سکته مغزی باشد و تشخیص نهایی بر عهده 
پزشک متخصص است. وی تاکید کرد: مردم در صورت 
مواجهه با این علائم بلافاصله با 11۵ تماس بگیرند و ترجیح 
بر این است که با اورژانس بیمار را به بیمارستان منتقل کنند. 
قریشی اظهار کرد: در صورتی که مردم با این علائم مواجه 
شدند باید به بیمارستان ولیعصر)عج( مراجعه کنند تا بلافاصله 
پس از تشخیص اقدامات درمانی آغاز شود. این متخصص 
مغز و اعصاب گفت: در بیمارستان تیم هماهنگی وجود دارد 

توان خرید آن را داشته باشند. بازرس اتحادیه چاقوسازان 
استان زنجان با بیان اینکه سلاح های سرد نام برده شده در 
تبصره های الحاقی به ماده 61۷ شامل تولیدات استان زنجان 
نمی شود، افزود: متاسفانه هیچ کدام از نمایندگان در مجلس 
شورای اسلامی نتوانسته از هنر استان دفاع کند. موسوی با 
تاکید بر اینکه قانون مذکور بدون کارشناسی تصویب شده 

کنند،  ارسال   info@ershadzn.ir نشانی  را  خود 
متعهد  و  مجرب  اساتید  توسط  داوری  کرد:  اضافه 
نوع  و  حجم  به  توجه  با  جشنواره  دبیرخانه  و  انجام 
را  آثار  از  تعدادی  از طریق هیأت داوری  آثار رسیده 
جشنواره  در  حضور  برای  اثر  صاحبان  از  و  انتخاب 
دعوت به عمل خواهد آورد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان زنجان در ادامه به جوایز این جشنواره 
نیز اشاره کرد و افزود: در بخش مقاله به نفرات اول تا 
سوم 10،12 و 1۵ میلیون ریال به همراه تندیس و لوح 
نفرات  اینکه  به  اشاره  با  وی  می شود.  اهدا  جشنواره 
چهارم و پنجم نیز به طور مشترک به عنوان برگزیده 
مبلغ  جشنواره  سپاس  لوح  بر  علاوه  و  شده  معرفی 
مقدم جوایز  اهدا خواهد شد.  آنها  به  ریال  میلیون   ۵
نفرات اول تا سوم در بخش شعر ترکی و فارسی را 
به ترتیب 10،8 و 6 میلیون ریال به همراه تندیس و 
لوح جشنواره اهدا اعلام کرد و گفت: نفرات چهارم 
این بخش به صورت مشترک معرفی  نیز در  و پنجم 
میلیون ریال جایزه  مبلغ 3  آنها  از  به هر یک  شده و 
نقدی به همراه لوح سپاس جشنواره اهدا خواهد شد. 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان زنجان با بیان 
اینکه در بخش داستان ترکی و فارسی نیز مبلغ 12،10 
و 8 میلیون ریال به همراه جایزه نقدی و لوح تندیس 
به نفرات اول تا سوم اهدا خواهد شد، تصریح کرد: 

وی با اشاره به موقعیت مناسب قرارگیری ایستگاه راه 
آهن در شهرهای مشهد و یزد ابراز کرد: ایستگاه راه 
آهن قم در فاصله 18 متری از شهر پیش بینی شده بود 
که توافق شده تا به داخل شهر منتقل شود و با وضعیت 
به  کیلومتری   12 فاصله  از  نیز  همدان  ایستگاه  مشابه 

داخل شهر انتقال می یابد.
اقتصاد حمل و نقل وزیر راه و  معاون برنامه ریزی و 
شهرسازی با اشاره به اینکه ایجاد ایستگاههای راه آهن 
تملک  مانند  مشکلاتی  دلیل  به  شهرها  از  خارج   در 
اراضی برای راه و شهرسازی به صرفه تر بود، بیان کرد: 
در حال حاضر این رویکرد تغییر یافته و ایستگاهها در 

داخل شهرها احداث می شوند.
 BRT وی با اشاره به افزایش استفاده مردم از مترو و
نقل  و  حمل  سهم  افزایش  وجود  با  کرد:  تصریح 
عمومی در جابه جایی مردم اما استفاده از خودروهای 
شخصی نیز در کلان شهرها افزایش یافته و اختصاص 
یارانه به خودروهای شخصی از حمل و نقل عمومی 
باید تسهیلات  که  بیشتر است در حالی  ما  در کشور 

بیشتری به بخش عمومی اختصاص یابد.
تقی زاده با اشاره به راه اندازی معاونت حمل و نقل در 
وزارت راه و شهرسازی ابراز کرد: این معاونت به دلیل 
ایجاد هماهنگی بین بخش های مختلف حمل و نقلی 
در شبکه های دورن شهری و برون شهری تشکیل شده 
نیزدر  نرم افزاری  حوزه های  یکپارچه سازی  و  است 

دستور کار قرار دارد.
وی با اشاره به اینکه توسعه سیستم حمل و نقل ریلی 
این  کرد:  عنوان  است،  کشور  مهم  اولویت های  از 
تناقض های موجود در بخش های  معاونت قصد دارد 
مختلف حمل و نقل را برطرف و همه برنامه ها را روی 

اولویت های تعیین شده متمرکز کند.
راه  وزیر  نقل  و  حمل  اقتصاد  و  برنامه ریزی  معاون 
واردات  ما  کشور  در  اینکه  به  اشاره  با  شهرسازی  و 
به  است،  آسانتر  واگن  تولید  یا  واردات  از  کامیون 
اساس  بر  اقدامات  و  بودجه ها  برنامه ها،  همه  تمرکز 

اولویت توسعه شبکه ریلی تأکید کرد.

که بلافاصله پس از مراجعه بیمار، فعال می شود، در حقیقت 
اورژانس حین انتقال بیمار، موضوع را به بیمارستان اطلاع 
رسانی می کند و تیم با آمادگی به استقبال بیمار می رود. 
وی خاطر نشان کرد: در بیمارستان ولیعصر تمام متخصصان، 
پرستاران و بخش های جانبی هماهنگ کار می کنند که بیمار 
سریعتر خوب شود و نتیجه این هماهنگی شگفت انگیز 
است. قریشی ادامه داد: شعار سال 2016 سازمان جهانی 
سکته مغزی ' سکته مغزی قابل درمان است، به شرط آنکه 
زود برای درمان مراجعه کنند' است. این متخصص مغز و 
اعصاب گفت: این مشکل را داریم که بیمار دیر و گاه با 
فلج کامل به مرکز درمانی مراجعه می کند، در حالی که اگر 
زودتر مراجعه می کرد، با سلامت به زندگی باز می گشت. 
وی اضافه کرد: نحوه برخورد با بیمار و انتقال وی بسیار مهم 
است، مردم ابتدا باید بدانند که سکته مغزی درمان پذیر است، 
همراهان مطلع باشند که بیمار سریع و در حد امکان زیر 
یک ساعت باید به بیمارستان منتقل شود. قریشی تاکید کرد: 
بسیاری از افراد می گویند شاید این علائم، علت دیگری 
داشته باشد، که رفع شود، افراد نباید خود درمانی و قضاوت 
کنند و به حتم باید به پزشک مراجعه کنند. این متخصص 
مغز و اعصاب گفت: بیمار هر چه زودتر به بیمارستان منتقل 
شود، تعداد سلول های مغزی کمتری از بین می روند و در 
بیمارستان سعی می کنیم که زمان رسیدگی و تزریق را کاهش 
دهیم، اگر زمان انتقال هم کاهش یابد، نتیجه اقدامات درمانی 

فوق العاده خواهد بود.

معاون وزیر راه و شهرسازی: 

سیستم حمل و نقل در کلان شهرهای ایران بیمار است 

واحد درمان سکته حاد مغزی در زنجان راه اندازی شده است

نمایندگان استان
توان دفاع از هنر زنجان را نداشتند

فراخوان سومین جشنواره ملی 
شکوه شکیبایی منتشر شد

70 درصد از مراتع گاوازنگ 
قربانی حریق شده است

 
به گزارش خبرگزاری فارس از زنجان، علی وقف چی 
در آیین افتتاح فاز یک و 2 پایگاه پشتیبانی امداد و نجات 
شمال غرب کشور، اظهار کرد: امروز در قرن 21 دیگر 
نمی توان با بیل و کلنگ اطفای حریق کرد. وقف چی 
با بیان اینکه متاسفانه بیش از ۷0 درصد از مراتع منطقه 
گردشگری گاوازنگ شهر زنجان در آتش سوخته است، 
ادامه داد: حدود 30 تا 40 درصد از مراتع مسیر شهرستان 
طارم دچار حریق شده و از بین رفته است. وی با تاکید 
بر اینکه برای اطفای حریق در استان زنجان نیازمند یک 
دستگاه بالگرد هستیم، اظهار کرد: همچنین باید سایر 
امکانات از جمله امکانات نرم افزاری در استان تامین شود. 
نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شورای اسلامی در 
پایان از مسؤولان جمعیت هلال احمر درخواست کرد: 
در صورت داشتن نقدی سازنده در زمینه قوانین مربوط 
به جمعیت هلال احمر، این نقدها و نظرات را به ما اعلام 

کنید.

پنج هزار خانوار بدسرپرست 
و بی سرپرست در زنجان 

تحت پوشش بهزیستی هستند
محمد محمدی قیداری در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود: از آنجا که پیامد بروز آسیب های اجتماعی، هزینه 
های اقتصادی و اجتماعی قابل توجهی را متوجه جامعه 
می کند، راهبرد عمده و اصلی سازمان بهزیستی در کنار 
بر  هدف،  جامعه  به  توانبخشی  و  مددکاری  اقدامات 
کاهش بروز این آسیب ها متمرکز است. وی بر لزوم 
آگاهی بخشی به اقشار مختلف و حساس سازی آنان 
نسبت به آسیب های ناشی از سو مصرف موادمخدر 
تاکید کرد و گفت: اعتیاد به عنوان عامل عمده، زمینه ساز 
بروز آسیب ها در سطح خانوارهای بد سرپرست است. 
محمدی قیداری با بیان اینکه در زمان حاضر 60 کودک 
بی سرپرست و بد سرپرست در مراکز نگهداری بهزیستی 
این استان اقامت دارند، افزود: پنج مرکز نگهداری و یک 
شیرخوارگاه در زنجان به منظور نگهداری از کودکان بی 
سرپرست و بد سرپرست فعال است. وی ادامه داد: مراکز 
نگهداری از کودکان بد سرپرست در سطح شهر برای 
حفظ هویت این کودکان بدون تابلو هستند و در هر یک 
از آن ها تعداد 10 تا 1۵ کودک اقامت دارند. محمدی 
قیداری با بیان اینکه در زمان حاضر حدود 19 هزار معلول 
در سطح استان زنجان تحت پوشش خدمات بهزیستی 
قرار دارند، اظهار کرد: هم اکنون بیش از چهار هزار و 800 
نفر از معلولان در این استان، مستمری ماهانه از بهزیستی 

دریافت می کنند.

مجوز انشعابات فاضلاب 
منوط به بدهی های 

ساختمانی نخواهد بود
 

به گزارش خبرگزاری فارس از زنجان، حبیب ملایی یگانه 
فاضلاب  و  آب  مدیر عامل  با  هم اندیشی  نشست  در 
شهری استان زنجان اظهار کرد: شهرداری زنجان با تمام 
با شرکت آب و  پروژه ها  اجرای  راستای  در  ظرفیت 
فاضلاب همراه خواهد بود. وی افزود: به همه شهرداران 
مناطق ابلاغ شده که مجوز انشعابات فاضلاب را منوط 
به بدهی های ساختمانی نکنند. شهردار زنجان در ادامه 
تصریح کرد: در سال جاری حدود 6 کیلومتر فضای سبز 
در شهر اجرا شده است. یگانه اعلام کرد: خوشبختانه 
همه این فضاها با آب خام آبیاری شده و امسال افزایشی 
در استفاده از آب شرب برای فضای سبز نداشتیم. وی به 
توجیه پیمانکاران در زمینه جرائم تخریب آسفالت اشاره 
کرد و گفت: تمام پیمانکاران شرکت آبفای توجیه شدند 
که مشخصات فنی را در برداشتن آسفالت بررسی کنند. 
شایان ذکر است، در پایان جلسه مقرر شد هزینه های مازاد 
در تخریب آسفالت طی هماهنگی نمایندگان شهرداری 
و آبفای بازنگری شود و صورت جلسات فی ما بین 
ادارات تنظیم شود. گفتنی است، بررسی وضعیت اتصال 
مشترکین به شبکه فاضلاب شهری و رویکردهای افزایش 
درصد اتصال در شهر زنجان از دیگر موضوعاتی بود که 

در این جلسه بررسی و مطرح شد.

فاضلاب انسانی در زنجان 
مدیریت نمی شود

 
مدیر کل محیط زیست استان زنجان گفت: متاسفانه در 
استان زنجان مدیریت صحیح از فاضلاب انسانی انجام 
نمی گیرد.  سید رضا موسوی در گفتگو با خبرنگار مهر 
با اشاره به اینکه سر ریز کردن فاضلاب انسانی در حاشیه 
رودخانه ها تهدید است، افزود: متاسفانه مدیریت صحیح 
در خصوص فاضلاب انسانی انجام نمی گیرد.  وی با بیان 
اینکه متاسفانه فاضلاب انسانی یک تهدید برای سلامتی 
ادامه داد:  باید دفع آن مدیریت شود،  انسانها است و 
مدیریت نشدن صحیح فاضلاب انسانی یک چالش بسیار 
مهم است. مدیر کل محیط زیست استان زنجان تاکید 
کرد: طی دو سال گذشته درزمینه اقدامات محیط زیستی 
در استان فعالیت های خوبی انجام گرفته است که باید طی 
سال های آینده هم این برنامه ها و اقدامات تقویت شوند.  
موسوی افزود: دولت تدبیر و امید  یک دولت دارای نگاه 
زیست محیطی است و دولت به مسائل زیست محیطی و 
سلامت مردم تأکید جدی دارد و بر این امر اذعان دارد 
که این سازمان با توجه به حساس بودن باید نگاه ویژه 
به مسائل زیستی داشته باشد. مدیر کل محیط زیست 
استان زنجان تصریح کرد: مسائل زیست محیطی مطالبه 
به حق مردم است و باید مدیران در این حوزه با مدیریت 
و برنامه ریزی درست وارد کار شوند. موسوی گفت: باید 
نوع نگاه در این حوزه پیشگیرانه باشد و این سازمان 
اقدامات پیشگیرانه را اولویت کاری خود قرار خواهد دادو 
باید مردم هم برای تامین سلامتی خود با ما همکاری کنند. 

استاندار زنجان : 
تخریب و تضعیف دانشگاه 
آزاد اسلامی منصفانه نیست

بدو  از  آزاد اسلامی  دانشگاه   : استاندار زنجان گفت 
تاسیس خدمات قابل تحسینی به کشور ارائه داده و 
تضعیف و تخریب این دانشگاه خارج از انصاف است 
. به گزارش روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان 
، مهندس اسدالله درویش امیری در دیدار با رئیس و 
اعضای هیات رئیسه دانشگاه آزاد اسلامی استان زنجان 
افزود : فعالیت در سیستم آ موزشی و علمی با توجه به 
شرایط جدید نسبت به دوره های قبل متفاوت شده ، 
زیرا درخواست های جوانان و نسل جدید متفاوت از 
گذشته شده است . وی با اشاره به تاثیر شبکه های 
مجازی و رسانه ها در نظام آموزش و تربیت کشور 
محیط  مختلفی همچون  عوامل  امروزه   : کرد  اضافه 
خانواده، دوستان، رسانه های تصویری بخصوص شبکه 
های اجتماعی در فضای مجازی، تأثیر زیادی در افکار 
و اندیشه و شکل گیری ضمیر فکری جوانان دارند 
لذا دانشگاه همچون گذشته، نقش اول تعلیم و تربیت 
دانشجویان را بر عهده ندارد. عضو هیات امنای دانشگاه 
آزاد اسلامی استان زنجان تصریح کرد : عده ای بر این 
نسل جوان  و  پرورش جوانان  در  دانشگاهها  باورند 
کوتاهی می کنند در حالیکه از سایر بخش هایی که 
بر ضمیر فکری دانشجو و جوان اثر گذار است غفلت 
می نمایند و از همین منظر دانشگاهها و مراکز علمی را 
زیر سئوال می برند . استاندار زنجان با اشاره به دشواری 
 : گفت  آموزش  و  فرهنگ  عرصه  در  فعالیت  های 
نهادهای آموزشی و فرهنگی متوجه بیشترین هجمه 
ها هستند . دربیان حقایق بسیاری از مسائل فرهنگی و 
آموزشی ، متاسفانه خلط مبحث صورت می گیرد و از 
همین منظر کار در عرصه آموزش و فرهنگ ، به امری 
دشوار تبدیل شده است . درویش امیری اضافه کرد : 
درعرصه فرهنگی ، تربیتی و آموزشی نیازمند همگرایی 
و همفکری میان تمامی مجموعه های کشور هستیم . 
استاندار زنجان به اهمیت علم و دانش و تعلیم و تربیت 
دانشجویان اشاره کرد و گفت: نباید با نظام آموزشی 
کشور سیاسی برخورد شود. مدیر ارشد استان زنجان 
ضمن تقدیر و تشکر از عملکرد مجموعه مدیریت 
دانشگاه آزاد اسلامی استان، خاطرنشان کرد : اگر با دید 
منصفانه و به دور از هر گونه غرض ورزی، به عملکرد 
دانشگاه نگاه کنیم، باید بگوییم مجموعه دانشگاه آزاد 
اسلامی  بار زیادی از دوش دولت برداشته و خدمات 
ارزشمندی از جمله همگانی کردن آموزش در اقصی 
نقاط کشور و ممانعت از خروج بی رویه دانشجویان 
از کشور ، ارائه کرده است. استاندار زنجان، با انتقاد از 
تکیه نظام آموزش عالی کشور بر مباحث تئوریک و 
نظری، اظهار داشت: زنجان جزو 10 استان اول صنعتی 
کشور می باشد، لذا دانشگاه آزاد اسلامی باید توجه 
بیشتری بر مباحث فنی و حرفه ای و کارآموزی عملی 
و افزیش مهارت دانشجویان داشته باشد تا زمینه ورود 
فارغ التحصیلان دانشگاهی به محیط کسب و کار فراهم 
به  التحصیلان  فارغ  این صورت عمده  شود در غیر 
دنبال استخدام دولتی خواهند بود و روز به روز بر آمار 
بیکاران افزوده خواهد شد. در ابتدای این دیدار رئیس 
دانشگاه آزاد اسلامی استان زنجان گفت: در زمان 
حاضر اداره دانشگاه آزاد اسلامی زنجان به صورت 
استانی و در مرکز استان متشکل از 16 نفر هیات 

امنا انجام می گیرد.

معاون آموزش و پرورش
استان زنجان: 

سرانه کتاب در آموزشگاه های 
زنجان از میانگین کشوری 

پایین تر است 
 

معاون آموزش و پرورش استان زنجان از برگزاری 
گفت:  و  داد  خبر  مدارس  در  کتابخوانی  مسابقه 
میانگین  از  زنجان  آموزشگاههای  در  کتاب  سرانه 

کشوری پایین تر است. 
محمود عباسی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در 
زنجان اظهار داشت: بر اساس آخرین آمار میانگین 
کتاب، شش  از  آموزشگاهها  برخورداری  کشوری 
جلد به ازای هر دانش آموز تعیین شده که این رقم 
در استان زنجان ۵.۵ جلد به ازای یک دانش آموز 
است. وی با اشاره به پایین بودن سرانه کتاب در 
حال  در  کرد:  ابراز  زنجان  استان  آموزشگاههای 
کتابخانه های  در  کتاب  جلد  هزار   9۷0 حاضر 
مدارس در اختیار دانش آموزان قرار دارد که تلاش 

داریم این میزان افزایش یابد.
پرورش  و  آموزش  پرورشی  و  فرهنگی  معاون 
در  کتاب  سرانه  اینکه  به  اشاره  با  زنجان  استان 
کشوری  میانگین  با  زنجان  استان  آموزشگاههای 
فاصله کمی دارد، گفت: فعالیت هایی برای افزایش 
ارتقای سرانه مطالعه در مدارس  نیز  کمی کتب و 
آغاز شده است. وی برگزاری نمایشگاه کتاب در 
آبان ماه برای جبران عقب ماندگی در حوزه سرانه 
را  مدارس  در  موجود  کتاب های  تعداد  و  مطالعه 
موثر خواند و افزود: خیران باید در این حوزه نیز 

یاری گر آموزش و پرورش باشند.
تشویق  منظور  به  کرد:  خاطرنشان  عباسی 
زنگ  غیردرسی،  کتابهای  مطالعه  به  دانش آموزان 
و  شده  ایجاد  مدارس  برخی  در  آزاد  مطالعه 
دانش آموزان مولف نیز مورد تجلیل قرار می گیرند.

وی به کیفیت بخشی فعالیت های پرورشی مدارس 
تأکید  مطالعه  سرانه  ارتقای  حوزه  در  ویژه  به 
هفته  با  مقارن  آبان ماه   30 تا   24 از  افزود:  و  کرد 
کتاب، مسابقه کتابخوانی برای دانش آموزان برگزار 

می شود.
پرورش  و  آموزش  پرورشی  و  فرهنگی  معاون 
استان زنجان با اشاره به لزوم مشارکت خیران بیان 
کرد: دانش آموزان می توانند در جشن اهدای کتاب، 

کتابهای مستمعل خود را به مدارس هدیه کنند.

است، ادامه داد: در حال حاضر ۵ هزار نفر به صورت مستقیم 
و غیر مستقیم در رشته چاقوسازی اشتغال دارند. مصوبه 
مجلس در زمینه سلاح سرد باید بیشتر کارشناسی می شد 
وی با تاکید بر اینکه قبل از تصویب این طرح الحاقی، از 
نمایندگان استان زنجان خواسته بودیم که اجازه تصویب آن 
را ندهند، اذعان کرد: متاسفانه آنها نتوانسته اند کاری بکنند. 
بازرس اتحادیه چاقو سازان استان زنجان با تاکید بر اینکه 
نباید چاقوی زنجان شامل این ممنوعیت ها شود، ابراز کرد: از 
آنجائیکه نمایندگان استان در مجلس شورای اسلامی، در این 
زمینه کارشناس و آگاه نبوده اند توان دفاع از این هنر اصیل 
و ارزشمند را نداشته اند. موسوی ادامه داد: این موضوع باید 

بیشتر از این در مجلس شورای اسلامی کارشناسی می شد.

نفرات چهارم و پنجم نیز به صورت مشترک به عنوان 
برگزیده معرفی و به هر یک از آنها علاوه بر اهدای 
جایزه نقدی 3 میلیون ریالی لوح سپاس جشنواره اهدا 
نوشته  دل  بخش  در  اینکه  به  اشاره  با  وی  می شود. 
ترکی و فارسی نیز به نفرات اول تا سوم جشنواره به 
ترتیب 6،۵ و 4 میلیون ریال جایزه نقدی به همراه لوح 
و تندیس جشنواره اهدا می شود، تصریح کرد: همچنین 
به  مشترک  صورت  به  نیز  پنجم  و  چهارم  نفرات  به 
این بخش مبلغ 2 میلیون ریال جایزه  عنوان برگزیده 

نقدی و لوح سپاس جشنواره اهدا خواهد شد.
*آخرین مهلت ارسال آثار 15 دی ماه

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان زنجان در ادامه 
با اشاره به تقویم اجرایی جشنواره مذکور افزود: مهلت 
ارسال آثار تا 1۵ دی ماه بوده و نتایج جشنواره 28 دی 
ماه اعلام و مراسم اختتامیه جشنواره نیز ششم و هفتم 
آثار  ارسال  اینکه  بیان  با  مقدم  می شود.  برگزار  بهمن 
تصریح  می شود،  انجام  ایمیل جشنواره  از طریق  باید 
ارسالی قبلا در سایر جشنواره ها حائز رتبه  آثار  کرد: 
و یا مقام شده باشد. وی با اشاره به اینکه هزینه رفت 
عمومی  نقلیه  وسیله  با  صرفا  برگزیدگان  برگشت  و 
است،  جشنواره  دبیرخانه  عهده  به  قطار  و  اتوبوس 
اثر  قرائت  و  جشنواره  در  برگزیدگان  حضور  افزود: 
در  جشنواره  آثار  گزیده  و  بوده  الزامی  شده  انتخاب 
و  منتشر  و  کتاب چاپ  به صورت  قالب مجموعه ای 
اینکه  بیان  با  وی  می شود.  تقدیم  شرکت کنندگان  به 
به همه افرادی که آثار آنها به جشنواره راه پیدا کند، 
در  دبیرخانه  افزود:  می شود،  اعطا  شرکت  گواهی 

انتخاب و چاپ آثار مختار است.
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